

Summary of doctoral thesis :

The current research proposal is an analysis of the PNR (Passenger Name Records) Agreements between the EU and the USA and more in general of the data protection legal framework after the events of September the 11th. In particular the proposal aims at illustrating the shift in the European privacy provisions as a consequence of the fight against international terrorism. Data protection is a key issue of this change in the standards of protection. How data protection has evolved is then the subject of the present analysis.

Résumé de thèse:

Il s'agit d'une analyse des accords PNR (Passenger Name Records) entre l'Union Européenne et les Etats Unis et plus en général des changements aux lois de protection de la vie privée qui sont intervenus dans les dernières années, surtout à la suite des événements du onze septembre. La réflexion porte donc sur l'évolution du concept de protection des données personnelles vis à vis des nouveaux instruments de collecte d'informations et d'enquête.